



关于举办 2025 级国际学生入学教育（第二期）系列活动的通知

各 2025 级国际学生：

为帮助全体 2025 级国际学生快速适应在陕中医的学习与生活，明确在华居留法律法规要求、熟悉校园各项规章制度、掌握校内学习资源使用方法，顺利开启来华留学生活，国际教育学院特组织开展 2025 级国际学生入学教育系列活动。现将具体安排及相关要求通知如下：

一、活动总体安排

本次入学教育系列活动共设 5 期，围绕合规居留、法律安全、校规校纪、校园认知、资源使用五大核心模块开展，邀请咸阳市公安相关部门、学院班主任及图书馆专业人员担任主讲，全方位讲解国际学生在华学习生活的关键知识与注意事项，具体安排详见附件。

二、参加要求

1. **全员参与，不得缺席：**入学教育是国际学生培养的必修环节，所有 2025 级国际学生须按时参加全部 5 期活动，无特殊不可抗力原因不得请假、缺席。

2. **遵守纪律，认真学习：**活动期间保持会场安静，将手机调至静音或关机状态；携带笔记本与笔，认真记录关键信息，积极参与互动答疑环节。

3. **规范着装，携带证件：**参加活动时着装整洁得体，须携带本人护照或入学相关身份证明，配合现场身份核验。



4. **提前到场，按时签到：**每期活动需提前 10 分钟到达指定地点完成签到，严禁迟到、早退，确保活动有序开展。

三、注意事项

1. **请假流程：**若因健康等特殊原因确需请假，须提前 24 小时向国际教育学院班主任提交书面请假申请（附相关证明材料），经学院批准后方可缺席；缺席学生需在活动结束后 3 个工作日内联系班主任完成补课，确保掌握全部教育内容。

2. **安全规范：**参加校园参观等户外环节时，需跟随集体行动，不得擅自离队；妥善保管个人财物，注意校园内交通与活动安全。

3. **信息关注：**本次活动安排若因特殊情况需调整，学院将通过班级微信群及时通知，请各位学生密切关注，保持通讯畅通。

4. **后续衔接：**入学教育内容将作为后续在校学习生活的重要依据，学生需严格遵守本次教育中明确的各项规定，学院将按相关制度进行日常管理。

附件：2025 级国际学生入学教育（第二期）活动安排表



2026 年 3 月 30 日



Notice on Organizing the Series of Orientation Activities for 2025 International Students (Phase 2)

To all 2025 international students:

To help all 2025 international students quickly adapt to study and life at Shaanxi University of Chinese Medicine, clarify the legal and regulatory requirements for residence in China, familiarize themselves with the university's rules and regulations, master the use of campus learning resources, and smoothly start their study-abroad life in China, the School of International Education has specially organized a series of orientation activities for 2025 international students. The specific arrangements and relevant requirements are hereby notified as follows:

I. Overall Activity Arrangements

This series of orientation activities consists of 5 phases, centering on five core modules: compliant residence, legal safety, university rules and discipline, campus cognition, and resource utilization. Relevant departments of the Xianyang Public Security Bureau, homeroom teachers of the school, and professional librarians are invited as lecturers to comprehensively explain key knowledge and notes for international students' study and life in China. For detailed arrangements, please refer to the attachment.

II. Participation Requirements

1.Full participation, no absence: Orientation is a compulsory part of international student training. All 2025 international students must attend all 5 phases of the activities on time, and no leave or absence is allowed without special force majeure reasons.

2.Abide by discipline, study earnestly: Keep the venue quiet during the activities and set mobile phones to silent or off mode; bring notebooks and pens, record key information carefully, and actively participate in interactive Q&A sessions.

3.Standard dress code, carry identification: Dress neatly and appropriately for the activities, and must bring your own passport or admission-related identity documents to cooperate with on-site identity verification.



4. Arrive early, sign in on time: Arrive at the designated location 10 minutes in advance to complete sign-in for each phase of the activity. Being late or leaving early is strictly prohibited to ensure the orderly conduct of the activities.

III. Notes

1. Leave application procedure: If leave is really needed due to health or other special reasons, you must submit a written leave application (attached with relevant supporting documents) to the homeroom teacher of the School of International Education 24 hours in advance, and absence is only permitted with the school's approval; Absent students shall contact the homeroom teacher to make up the missed content within 3 working days after the activity to ensure mastery of all educational content.

2. Safety regulations: When participating in outdoor sessions such as campus visits, follow the group and do not leave the team without permission; Keep personal belongings properly and pay attention to traffic and activity safety on campus.

3. Information attention: If the activity arrangement needs to be adjusted due to special circumstances, the school will notify you in a timely manner through the class WeChat group. All students are requested to pay close attention and keep the communication unblocked.

4. Follow-up connection: The content of the orientation will serve as an important basis for subsequent study and life on campus. Students must strictly abide by all the provisions specified in this orientation, and the school will conduct daily management in accordance with relevant systems.

Attachment: Schedule of Orientation Activities for 2025 International Students (Phase 2)

